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ZMĚNA VE VEDENÍ OBCE
 Zleva: J. Kahoun, V. Šesták, P. Vrňák, M. Půta, J. Sternberg, J. Jíšová, J. Andr, J.Malý, M. Janata      Foto:Jiří Marščíček

Dne 5. – 6. října 2018 se konaly volby do zastupitelstva 
obce Postupice. Z celkového počtu 1043 osob zapsaných 
na voličských seznamech přišlo k volební urně vyjádřit svůj 
názor 556 voličů. Všichni, kdo se voleb zúčastnili, si měli 
možnost vybrat devět z celkového počtu 18 kandidátů ze 2 
stran, kterým by rádi svěřili do rukou vedení obce na další 
čtyřleté období. Díky vašim hlasům (kterých si všichni veli-
ce váží) byli opětovně zvoleni Jíšová J., Kahoun J., Půta M. 
a Vrňák P. Mezi nováčky se zařadili Andr J., Janata M., Malý 
J., Sternberg J. a Šesták V.

30. října pak bylo svoláno veřejné ustavující zasedání nově 
zvolených zastupitelů, kteří si mezi sebou volili užší vedení 

obce. Po dvacetiletém období, kdy byl hlavním představi-
telem obce M. Půta, byl zvolen starostou ten, který i od 
vás, voličů, dostal největší počet hlasů - ing. J. Sternberg. 
Ihned po jeho zvolení mu, v tu chvíli již „bývalý“ starosta, 
předal nejen řízení schůze, ale symbolicky i obec předáním 
znaku státní moci. Místostarostkou byla opětovně zvolena 
J. Jíšová.

Kronikář J. Šesták rád srovnává fotky míst v duchu „bylo 
kdysi – je teď“. Pokud by se takto srovnaly fotky Postupic 
po dvacetiletém působení starosty M. Půty, asi bychom ně-
která místa ani nepoznali. Za všechnu práci pro nás a obec 
zaslouží uznání a velké poděkování.
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Vážení spoluobčané,

rád bych Vám tímto poděkoval za podporu, které se mi od 
vás dostalo při letošních komunálních volbách. Množství 
odevzdaných hlasů je pro mne zavazující, a proto Vám sli-
buji, že budu poctivě a odpovědně pracovat pro Vás občany 
a pro obec. Jsem připraven se s Vámi osobně setkávat a 
snažit se řešit Vaše starosti. Uvítám Vaše podněty a názo-
ry, stejně jako pomoc při řešení problémů, které zcela jistě 
nastanou. Věřím, že naše společná snaha bude úspěšná. 
Zároveň bych Vám rád popřál krásné a klidné prožití vá-
nočních svátků a do nového roku mnoho štěstí, zdraví a 
spokojenosti.                                                Jiří Sternberg

PODĚKOVÁNÍ STAROSTY V KRÁTOSTI Z OBCE

U S N E S E N Í č. 4/2018
ze zasedání Zastupitelstva obce Postupice (ZO) konaného dne 26. 9. 2018 od 17,00 hod. v zasedací síni OÚ Postupice

1. ZO schvaluje rozpočtová opatření č. 3/2018 vypracovaná účetní obce pí. Matouškovou (jednotlivá rozpočtová opatření 
jsou přílohou zápisu)
2. ZO souhlasí s výkupem pozemku parc. č. 104 PK v k. ú. Postupice. Vlastník pozemku bude kontaktován a budou s ním 
projednány podmínky odprodeje
3. ZO nesouhlasí s výkupem pozemku parc. č. 1281/4 k. ú. Nová Ves o výměře 457 m2 od soukromých vlastníků
4. ZO souhlasí s odpisem nedobytné pohledávky v PO ZŠ a MŠ Postupice za Š. a A. T., ve výši 1.620,- Kč
5. ZO schvaluje uzavření Plánovací smlouvy mezi obcí Postupice a investorem stavby UK2-8/5,5/20 p. Z. R., Dobříčkov
6. ZO schvaluje příspěvek ve výši 30 tis. Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy na stavbu ČOV pro p. M. H. Lhota Veselka
7. ZO schvaluje pronájem části pozemku parc. č. 398/17 v k. ú. Milovanice o výměře cca 50m2 pro p. J. F., Postupice, za 
podmínek obvyklých
8. ZO schvaluje odprodej části pozemku parc. č. 1080/4 v k. ú. Postupice o výměře 20 m2 pro p. M. K., Skavsko , za 100,- 
Kč/m2, veškeré náklady spojené s odprodejem hradí kupující
9. ZO schvaluje odprodej části pozemku parc. č. 1113/1 v k. ú. Nová Ves o výměře cca 36 m2 pro p. L. M., Nová Ves, 50,- 
Kč/m2, náklady spojené s převodem hradí kupující
10. ZO schvaluje odprodej části zaploceného pozemku parc. č. 1027/1 v k. ú. Postupice pro p. P. Z., Postupice, 50 Kč/m2, 
náklady spojené s převodem hradí kupující
11. ZO schvaluje odprodej části pozemku parc. č. 858/17 v k.ú. Postupice o výměře cca 35m2 pro p. A. Š., Školní, Postu-
pice, 50,- Kč/m2 a náklady spojené s převodem hradí kupující
12. ZO schvaluje pronájem nebytových prostor (garáže u OÚ) pro p. J. H. 1x,p. J. Š. 1x, p. A.Š. 1x, p. P. F. 2x, 300,- Kč/m2/
rok + uhradí odebranou el. energii
13. ZO bere na vědomí Výroční zprávu ZŠ a MŠ Postupice o činnosti školy ve školním
roce 2017-18
14. ZO schvaluje výjimku z počtu dětí ve třídě předškoláků v MŠ z 24 na 27
15. ZO schvaluje výjimku z průměrného počtu dětí v ZŠ podle § 23 odst. 4 zákona č. 561/2004 Sb. od 1. 9. 2018 na 
školní rok 2018/19
16. ZO schvaluje výjimku z počtu dětí ve skupině 2. oddělení ŠD z 30 na 34
17. ZO souhlasí s propachtováním pozemků v k. ú. Čelivo, Jemniště, Milovanice, Nová Ves, Postupice, Pozov a Roubíčkova 
Lhota o celkové výměře 40,6677 ha DZS Struhařov, jednotlivé pozemky jsou uvedeny v příloze, která je součástí zápisu

U S N E S E N Í č. 5/2018
z ustavujícího zasedání Zastupitelstva obce Postupice (ZO) konaného dne 31. 10. 2018 od 17,00 hod. v zasedací síni 
OÚ Postupice

1) ZO schvaluje návrhy na složení mandátové, návrhové a volební komise
2) ZO volí do uvolněné funkce starosty Ing. Jiřího Sternberga
3) ZO volí do neuvolněné funkce místostarostky Janu Jíšovou
4) ZO zřizuje Finanční výbor obce ve složení předseda Bc. Michal Jana, člen Jan Kahoun, Miloslav Půta
5) ZO zřizuje Kontrolní výbor obce ve složení předseda Jiří Malý, člen Jaroslav Andr, Ing. Pavel Vrňák

Nové garaže u Obecního úřadu Postupice

Foto Jiří Maršíček



Postupický zpravodaj   PROSINEC 2018

     3

6) ZO schvaluje odměny v souladu s § 72 odst. 2 zákona o obcích a nařízení vlády č. 318/2017 Sb. pro neuvolněné členy 
ZO od 1. 11. 2018 ve výši: místostarostka16 500,-Kč, předseda výboru 1 300,-Kč, člen výboru 1 060,-Kč, člen ZO bez 
dalších funkcí 540,-Kč
7) ZO schvaluje výplatu odměny starostovi při skončení funkčního období dle zákona o obcích 128/2000 Sb. § 75 odst. 
1, 2, 7 ve znění účinném do 31. 12. 2017 v 5 měsíčních splátkách ve stejné výši.
8) ZO jmenovalo jako zástupce obce do výboru svazku obcí CHOPOS na období 2018 – 2022 starostu a místostarostku 
obce

U S N E S E N Í č. 6/2018
ze zasedání Zastupitelstva obce Postupice (ZO) konaného dne 22. 11. 2018 od 16,00 hod. v zasedací síni OÚ Postupice

1. ZO schvaluje rozpočtová opatření č.4/2018 vypracovaná účetní obce pí. Matouškovou (jednotlivá rozpočtová opatření 
jsou přílohou zápisu). ZO současně zplnomocňuje starostu obce k provedení nezbytných rozpočtových opatření od dneš-
ního jednání do konce roku 2018 s tím, že tato rozpočtová opatření č. 5/2018 budou předložena ZO ke schválení při jeho 
prvním zasedání v roce 2019.
2. ZO schvaluje rozpočtové provizorium obce na období od 1. 1. 2019 do schválení rozpočtu na rok 2019 včetně pod-
mínek, které jsou přílohou zápisu.
3. ZO schvaluje zřízení depozitního účtu, na který budou na konci prosince převedeny finanční prostředky určené k výpla-
tě mezd včetně odvodů SP a ZP za prosinec 2018. Po výplatě mezd v lednu 2019 bude tento účet zrušen.
4. ZO bere na vědomí Zápis z dílčího přezkoumání hospodaření obce Postupice za rok 2018 ze dne 16. 10. 2018, prove-
deného Krajským úřadem Středočeského kraje. Byly zjištěny tyto chyby a nedostatky. Porušení zákona č. 134/2016 Sb., 
o zadávání veřejných zakázek, § 219 odst. 1. Obec nezveřejnila na profilu zadavatele smlouvu o dílo včetně dodatků, 
smlouva byla zveřejněna v registru smluv.
5. ZO schvaluje prodej obecních pozemků parc. č. 428/1 a 427/2 trvalý travní porost v k. ú. Jemniště, o výměře 2459 
m2, pro M. H., Lísek, 300,- Kč/m2 včetně DPH a náklady spojené s odprodejem pozemků hradí kupující. Při sepsání kupní 
smlouvy bude mít obec na tyto pozemky předkupní právo.
6. ZO zamítá odprodej a zároveň i pronájem části pozemku parc. č. 955 ostatní plocha před parcelou st. 260 v k. ú. Po-
stupice, pro žadatele T. H., Praha a D. T.,Praha.
7. ZO odkládá projednávání záměru pronajmout nebytové prostory v budově OÚ z důvodu nezájmu o tento pronájem.
8. ZO schvaluje pronájem části obecního pozemku 27/1 ostatní plocha v k. ú. Jemniště, o výměře 14 m2, pro F. Ch., 
Jemniště, za podmínek obvyklých.
9. ZO schvaluje poskytnutí dotace z rozpočtu obce ve výši 80.661,- Kč pro TJ Sokol Postupice, z. s. a schvaluje dodatek 
č.1 k již existující veřejnoprávní smlouvě ze dne 6. 8. 2018
10. ZO schvaluje výši náhrad za zřízení věcných břemen na pozemcích ve vlastnictví obce pro právnické osoby 5.000,- Kč 
+ DPH jednorázově nebo 100,- Kč + DPH za jeden běžný metr při zřizování věcného břemene v rozsahu nad 50 běžných 
metrů, u fyzických osob výši náhrady posoudí ZO
11 . ZO schvaluje přílohu č. 3 obecně závazné vyhlášky obce Postupice č. 2/2010 o poplatku za komunální odpad
12. ZO schvaluje zástupce obce do společnosti BENE-BUS – starosta a místostarostka obce
13. ZO schvaluje jako zástupce obce do školské rady M. Půtu
14. ZO schvaluje zástupce obce pro pozemkové úpravy v k. ú. Čelivo a Pozov – starostu obce a M. Půtu
15. ZO schvaluje ve smyslu ustanovení § 43 až 57 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu, ve 
znění pozdějších předpisů (stavební zákon), starostu obce jako určeného zastupitele pro pořizování územně plánovací 
dokumentace a jejich změn pro volební období 2018 – 2022
16. ZO schvaluje zadání územního plánu obce Postupice na základě předložené dokumentace. K tomuto bodu je vydáno 
samostatné Usnesení č. 7/2018.
17. ZO schvaluje Směrnici k provedení inventarizace majetku obce k 31. 12. 2018 a bere na vědomí plán inventur
18. ZO souhlasí s vyřazením nefunkčního majetku PO ZŠ a MŠ Postupice, seznam jednotlivých položek je přílohou zápisu, 
a zároveň pověřuje J. Matouškovou zástupcem obce v likvidační komisi PO
19. ZO bere na vědomí smlouvu na pronájem pozemku p.č. 92/3 trvalý travní porost o výměře 9001m2 v k.ú. Postupice 
uzavřenou se Stillking Features, s.r.o. na dobu od 15.10.2018 do 20.10.2018
20. ZO schvaluje mimořádnou odměnu místostarostce obce ve výši jejích dvou měsíčních odměn vyplacených jednorázo-
vě za zastupování starosty obce po dobu jeho nemoci v nejdůležitějších neodkladných záležitostech

U S N E S E N Í č. 7/2018
ze zasedání Zastupitelstva obce Postupice (ZO) konaného dne 22. 11. 2018 od 16,00 hod. v zasedací síni OÚ Postupice

Zastupitelstvo obce Postupice, příslušné podle § 6 ods. 5 písm. b) zákona č. 183/2006 Sb.,
o územním plánování a stavebním řádu ve znění pozdějších předpisů (stavební zákon),
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ve spojení s § 47 odst. 5 stavebního zákona:
schvaluje zadání územního plánu Postupice, upravené po projednání a po změně
stanoviska orgánu ochrany přírody k vlivu ÚP na evropsky významné lokality a ptačí
oblasti soustavy Natura 2000
na základě předložené dokumentace. Tímto usnesením současně revokuje usnesení ZO
ze dne 14. 12. 2017.

Dne 23. září 2018 se uskutečnilo podzimní vítání nových 
občánků mezi spoluobčany naší obce. Tentokrát jsme při-
vítali jednu holčičku a tři chlapce. Sandru Peterkovou, Sa-
muela Mikláše a Jana Nepraše z Postupic a Marka Šímu z 
Dobříčkova. Jako obvykle se slavnostního obřadu ujal pan 
starosta M. Půta, pro kterého to bylo poslední vítání po 
dlouholetém výkonu funkce starosty obce. Za veškerou 
podporu a spolupráci se SPOZem touto cestou děkujeme. 
Slavnostní atmosféru obřadu obohatilo vystoupení dětí z 
MŠ a ZŠ Postupice. Závěrem proběhlo předání finančního 
dárku od obce rodičům i předání kytičky maminkám a již 
tradiční focení u kolébky pro uchování vzpomínky na vý-
znamný den zúčastněných.

Mimo tradičního vítání se s námi mohou setkat starší ob-
čané při gratulacích k jejich významným životním jubileím 
a nejen to. Rády bychom požádaly ty páry, které oslavují 
zlatou nebo diamantovou svatbu a mají zájem o zazname-
nání do Knihy svateb, o oznámení této slavnostní událos-

ti na OÚ nebo členkám SPOZu. Neexistuje žádná oficiální 
matrika, ze které bychom mohly samy tyto údaje získávat.

Jelikož se blíží adventní čas, přejeme všem občanům klid-
né prožití vánočních svátků, pevné zdraví a šťastný vstup 
do nového roku 2019. 

za členky SPOZ Marešová Radka

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

DSO CHOPOS na poli sociální práce

S největší pravděpodobností bude od června roku 2019 
realizován projekt „Koordinace sociální práce v mikroregi-
onu CHOPOS“. Projekt by měl výrazným způsobem posílit 
práci s cílovou skupinou osob sociálně vyloučených, nebo 
ohrožených sociálním vyloučením. Díky projektu bude mi-
nimálně po dobu 36 měsíců fungovat pracovní pozice koor-
dinátora sociální práce, mezi jehož hlavní povinnosti bude 
patřit práce s lidmi, kteří se nacházejí v obtížných sociál-
ních situacích a nejsou schopni si s nimi sami poradit. Úko-
lem koordinátora by mělo být aktivní vyhledávání takových 
osob a jejich co nejrychlejší a nejúčinnější nasměrování k 
řešení a pomoci v jejich obtížných situacích. To vše by se 
mělo dít ve spolupráci s příslušným obecním úřadem. Na 
území mikroregionu tak vznikne jednotný systém práce v 
sociální oblasti. Cílem je i udržení této služby po skončení 
dotačně podpořeného projektu.

Na území mikroregionu žije okolo 8 000 obyvatel. Na tom-
to vzorku obyvatelstva už lze uplatnit obecný názor o tom, 

že 2- 3 % obyvatelstva jsou nějakým způsobem ohroženy 
sociálním vyloučením. Může to být z důvodu vrozeného či 
získaného zdravotního postižení, z důvodů finanční, byto-
vé, či jiné krize, různých závislostí, osamělosti, stáří, apod. 
Velká většina případů sociálního ohrožení nemá jen jeden 
důvod, často se jedná o kombinaci více důvodů.

Stále více se ukazuje, že i na nejmenších obcích je vhodné 
mít na tomto specifickém poli nějakého odborníka, protože 
často není v silách starosty či zastupitelů tuto kompetenci 
vykonávat. Navíc i obce I. stupně mají povinnost zjišťovat 
potřebnost sociální práce pro své spoluobčany, ale něja-
ký jednotný výklad, jak to dělat v praxi, neexistuje. Výše 
zmíněný projekt zajistí pro všechny obce potřebného od-
borníka se vzděláním podle zákona 108/2006 Sb o sociál-
ních službách. V současné době navíc panuje mezi obcemi 
v DSO shoda o tom, že po skončení projektu jsou ochotny 
spolufinancovat dále tuto společnou službu.

Nedávno jsme slavnostně otevírali školní rok. Než jsme se 
stačili rozkoukat, máme tu advent. Letos jsme ho zahájili 
novou akcí, takže po organizační stránce se ve škole pořád 
něco dělo. Proto nám ČAS ubíhá tak rychle. Po rozhovoru 
se seniory, kteří nás nedávno ve škole navštívili, se máme 
připravit na to, že se stoupajícím věkem se ČAS ještě zrych-

luje. I když se říká, že ČAS měří všem stejně, vnímání ČASu 
se hodně liší.
Proto chci popřát všem žákům a zaměstnancům školy a 

také všem čtenářům Zpravodaje, aby si předvánoční a vá-
noční ČAS náležitě užili, pokud možno ve společnosti lidí, 
kteří jsou jim nejbližší, nebo těch, na které během roku z 
důvodu své vytíženosti neměli ČAS. Ať ten sváteční ČAS sto-
jí zato.

Miroslava Ottlová

ČAS
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Vypůjčené dýně?

V seznamu našich podzimních oslav se u předškoláků bez-
pečně zabydlel Halloween.

Děti kreslí, malují, stříhají a samozřejmě nemohou chybět 
ani skutečné vyřezané dýně. Je to spousta práce. Děti se 
střídají při dlabání, protože z toho pěkně bolí ruce. Vyd-
labat buclatou dýni totiž není jen tak. Paní učitelka do ní 
potom vyřeže rozesmáté obličeje a vsadí svíčku.

„Když ráno přicházíme do školky, máme radost, že nám 
svítí před vchodem na uvítanou,“ říkají děti. „Letos se nám 
dýně opravdu povedly, protože nám zasvítily jen jednou. 
Hned první noc si je totiž někdo půjčil. Navždy.“

Upřímně doufáme, že z nich dotyčný měl radost a děku-
jeme za uznání!

Ostatní aktivity naštěstí neměly tak chmurný konec. Kro-
mě každodenních zajímavých programů ve třídách a venku 
nás každý měsíc navštívilo Nezávislé divadlo s vtipným a 

poučným příběhem, zamkli jsme zahradu a absolvovali prv-
ní ze série interaktivních programů Ekocentra.

Přejeme všem hodně štěstí, zdraví a pohody v roce 2019!

Kamila Marešová a Hana Kladivová, učitelky MŠ

MATEŘSKÁ ŠKOLKA

ŠKOLNÍ PREMIÉRA
Letos jsme se rozhodli pro změnu v akcích během adven-

tu. Místo vánoční besídky, která vánoční akce uzavírala, 
jsme si vymysleli akci na otevření adventu – živý betlém 
a rozsvícení vánočního stromečku v areálu naší školy. Pro 
naši myšlenku se nadchnul i pan školník V. Gruber, který je 
svou šikovností pověstný, a dokázal celý betlém vyřezat a 
namalovat. Základ programu položily paní učitelky L. Be-
lejová a J. Pilátová, já jsem zorganizovala další záležitosti 
a třídní učitelé nacvičovali. Chci velmi poděkovat za spolu-
práci Z. Kopeckému, který nám dodal hudební doprovody, 
a J. Nešlehovi, který nás zvučil a osvětloval.

V pátek 30. listopadu se od půl páté ve škole pohybovali 
ovečky, pastevci, andělé, ale také tři králové, Marie, Josef a 
v jesličkách ležel Ježíšek. V pět hodin otevřel program mo-
derátor svým slovem. Vypravěčka Lucie prováděla diváky 
příběhem narození Ježíška. Pak postupně ovečky, pastevci i 
andělé zaplňovali prostor před betlémem, zpívajíc Ježíškovi 
koledy. Velkou pochvalu zaslouží tři králové, kteří se nebáli 

a sólově zazpívali svou koledu. Po společném odpočítání se 
rozsvítil vánoční stromeček, který spolu s betlémem bude 
zdobit areál školy celý předvánoční čas. Doufám, že jsme 
naším vystoupením zpříjemnili divákům začátek adventu.

Miroslava Ottlová
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VÁNOČNÍ JARMARK
Osmý vánoční jarmark v Postupicích proběhl 1.12.2018. 

Návštěvníky přivítala pravá vánoční atmosféra. Několik 
centimetrů čerstvě napadlého sněhu dávalo tušit, že ad-
vent už je opravdu tady.  Zpestření jarmarku si připravily 
děti ze školy, které zarecitovaly několik vánočních básni-
ček, zazpívaly koledy a zatančily taneček.  Ve stáncích se 
daly koupit jak adventní věnce, vánoční ozdoby či vánoční 
dekorace, tak drobné vánoční dárky či  občerstvení.  Opět 
nechyběl dětský koutek pro malé šikuly, kteří si mohli vyro-
bit nějakou vánoční ozdobičku.  Snad se nám podařilo Vás 
vánočně naladit a nezbývá než popřát jménem organizáto-
rů krásné a klidné Vánoce.

Štěpanka Tůmová

SENIOŘI KE KAFÍČKU
Na září jsme naplánovali zájezd na zámek Ratibořice a do 

Babiččina údolí. Díky vašemu zájmu se zájezd uskutečnil a 
s bezvadným průvodcem jsme prožili krásný den plný zá-
žitků.
Začátkem listopadu jsme připravili na OÚ výstavu sta-

rých fotek a kronik. Děkujeme všem, co nám vystavované 
věci půjčili. K vidění byla kronika Botafoga, školky, školy, 
míchárny i historické materiály zapůjčené kronikářem. Ani 
jsme netušili, že o tuto akci bude takový zájem. Samozřej-
mě nás potěšil.

13. 11. nás pozvali žáci 9. tř. na „Den laskavosti“. Při-
pravili si pro nás hry v tělocvičně, spolu jsme pekli a vařili 
v kuchyňce, a nakonec nás pěkně pohostili. Děkujeme za 
pozvání, snad jsme je našimi výkony nezklamali.

Další akcí bylo již 11. setkání U Sokola. To, že se sešlo 

téměř 100 lidí, svědčí o tom, že tyto akce se vám líbí. Po 4 
letech jsme opět pozvali p. Žákovce a p. Volínovou z TV Šlá-
gr a pak nám k tanci i poslechu hrál p. J. Andr s kamarády. 
Opět jsme se perfektně bavili.

Poslední akcí letošního roku bude setkání u vánočního 
stromku dne 13. 12. na OÚ.

Děkujeme bývalému starostovi p. Půtovi a OÚ za podporu, 
a to i finanční.

Novému starostovi p. Sternbergovi přejeme hodně úspě-
chů, pevné nervy a doufáme, že nám také zachová přízeň.
Dále děkujeme všem seniorům, kteří nám se vším pomá-

hají.

A na závěr bychom za Klub seniorů chtěly popřát všem 
krásné Vánoce plné lásky a pohody a do nového roku pev-
né zdraví, štěstí a dobrou náladu na akce pořádané naším 
klubem.

Marta a Hanka

Dělají opravdu radost?
Ráda bych se s vámi podělila o mou zkušenost, kterou jsem 
o víkendu zažila. Znáte to, když vstáváte do krásného so-
botního rána a máte takový divný pocit, že něco postrádá-
te? Přesně tak jsem to nedávno v ranních hodinách měla já. 
Vyšla jsem před dům a s údivem zjistila, že mi na parapetu 
chybí květináče s květinami, které jsem si nedávno pořídila 
a měla z nich velikou radost. Někdo je ukradl. Ten člověk si 

dal záležet na čase a sebral je nejspíše v brzkých ranních 
hodinách. Samozřejmě o nic nejde, jen to člověka, který 
má zálibu v květinách, trochu zamrzí. A ten, kdo si takto 
květiny pořídil do své domácnosti, na hřbitov (stalo se v 
období dušiček)…? Ať se líbí a „přinesou“ mu mnoho štěstí 
a radosti. Tento krátký text jsem nenapsala kvůli tomu, že 
bych doufala, že mi rostliny někdo vrátí nebo něco podob-
ného, jde spíše o varování a zamyšlení, co to bude příště?

K. Mušková, V Hůře
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SOKOLOVNA POSTUPICE
Renovace sociálních zařízení

Vážení občané Postupic, členové sokolské jednoty, spor-
tovní přátelé, rád bych vás informoval o renovaci sociálních 
zařízení v budově Sokolovny. WC se nachází v přísálí so-
kolovny, kde dnes je restaurace U Sokola. Přísálí bylo po-
staveno v 60 letech minulého století, na jeho výstavbě se 
podíleli tehdejší členové Sokola a výboru TJ, kteří stavbu 
prováděli svépomocí s odborným dohledem stavbyvedou-
cího. Dle starých dochovaných dokumentů, jsem našel ,že 
stavba celého přísálí měla na tu dobu rozpočet kolem 80 
000 tisíc KČ. Od té doby se WC pro muže a ženy nijak moc 

neopravovalo a byly provedeny jen menší stavební úpravy v 
90 letech, které vylepšily stav sociálního zařízení .WC před 
rekonstrukcí zdaleka nesplňoval současné hygienické nor-
my pro užívání. Sokolovna se používá pro kulturní, spole-
čenské a pohostinské akce a sociální zařízení už delší dobu 
potřebovalo rekonstrukci, aby jej mohli občané důstojně 
užívat. S celkovou nabídkou na financování a pokrytí všech 
nákladů, jako při realizaci obnovy střechy jsme obdrželi 
od OÚ POSTUPICE formou dotace, s panem starostou M. 
Půtou jsme probrali a prošli veškeré náležitosti a požado-
vání dokumenty pro rekonstrukci, včetně cenového rozpoč-
tu na celkovou renovaci. Všechny plánky a dokumenty na 
přestavbu dodal Ing. Stanislav Šetek, patří mu za to po-
děkování, který stavbu za TJ po technické stránce vedl a 
spolupracoval s firmou, která prováděla rekonstrukci. Veš-
keré smluvní dokumenty zajištoval osobně předseda TJ J. 
Zvíhal. Po rozhodnutí výboru TJ Sokol a OÚ Postupice byla 
vybrána stavební firma HOOS a.s, která nám nabídla pro-
vedení rekonstrukce ještě v letošním roce a to v měsíci září 
a říjen, aby veškeré stavební práce a úpravy byly dokonče-
ny než začnou společenské a kulturní akce včetně divadel-

ních představení Ochotnického spolku Postupice. Práce na 
rekonstrukci byly zahájeny dne. 3.září 2018, jednalo se o 
celkovou renovaci včetně kanalizační přípojky. Termín do-
končení 23.10.2018. Stavba byla zahájena bourajícími prá-
cemi, které odstranily všechny nežádoucí stavební prvky. 
Demolicí příčky mezi WC se zvětšilo místo pro ženy aby pro-
stor odpovídal hygienickým normám tohoto zařízení. Byly 
otlučeny dlaždice, vybourány staré železné vodovodní trub-
ky, nefunkční elektro-instalace, sololitový stropní podhled 
železné zrezivělé zárubně a jiné nepotřebné věci. Pracovníci 
firmy pod dohledem pana Hejného, který zastupoval firmu 

HOOS a.s, prováděli stavební práce dle technologického 
postupu a svého pracovního umu. Na sociálním zařízené 
byly provedeny nové rozvody kanalizace s odvětráním, roz-
vod vody byl proveden do nových plastových trubek, teplá 
voda přivedena z ohřívače vody , který se nachází v kuchy-
ni. Byla provedena elektroinstalace rozvodů pro nová světla 
a zásuvky, ale hlavně byly nově instalovány přímotopy, aby 
místnosti na WC byly vytápěny v zimních měsících. Stropy 
byly osazeny sádrokartonovými deskami, stěny a podlahy 
byly obloženy novými obklady a dlaždicemi, které změnily 

výrazně podobu WC místnosti, ostatní stěny byly nově vy-
štukovány a společně se sádrokartonem vymalovány. Jed-
notlivé WC jsou vybaveny novými splachovacími záchody, 

pokračování na další straně
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mušlemi a umyvadly pro potřeby občanů. Dále jednotlivé 
místnosti WC jsou rozděleny mezi stěnami, které plně spl-
ňují podmínky na zařízeních sociálního typu. Dělníci také 
zazdili nové zárubně a osadili dveřmi moderního stylu. 
Vnitřní celková rekonstrukce byla provedena dle techno-
logického postupu, doufám a pevně věřím, že renovace 
sociálního zařízení bude nadále sloužit po několik desítek 
let pro další generaci občanů Postupic a okolí. Dále jsme 
ve venkovní části sokolovny provedli kanalizační přípojky 
pro připojení záchodů a ostatních příslušenství na připoje-
ní obecní kanalizace. Tato akce byla provedena svépomocí 
členů TJ Sokol. Hlavní podíl na akci měl pan J.Kladiva st., 
který bagrem vyhloubil venkovní svody do kterých pracov-
ník firmy HOOS a.s položil nové kanalizační plastové roury 
a připojil na stávající přípojky obce. Po položené kanalizaci 
a zaházení trubek lomovým prachem pan Kladiva strojním 
bagrem zahrnul výkopové jámy hlínou , které provedl s po-
mocí členů TJ Sokol Jurníček Pavel a Zvíhal Jaroslav. Na 
konec akce firma HOOS a.s zpět položila betonovou dlaž-
bu, kterou na chodníku rozebrali členové Sokola před vý-
kopovými pracemi kanalizačních přípojek .Pracovníci firmy 
dokončili akci s předstihem a pan Hejný, zástupce firmy, 
poté předal rekonstruované sociální zařízení dne 4. 10. 
2018 do užívání TJ Sokol Postupice. Celkové náklady na 
renovaci WC dosáhly částky 380 061 Kč, kterou v plné výši 
uhradila obec Postupice. Sokolovna slouží široké veřejnosti 
pro pořádání kulturních a společenských akcí, je potřeba, 
aby se tyto akce pořádaly v hezkém a příjemném prostředí. 

Toto je po obnově střechy další opravená a zrekonstruova-
ná část naší sokolovny. Členové sokolské jednoty postavili 
před v chodem do restaurace nový přístřešek, protože ten 
starý provizorní, který tu zůstal po obnově střechy, nespl-
ňoval požadované normy.Přístřešek slouží hlavně při nepří-
znivých klimatických podmínkách a také ho částečně pou-
žívají kuřáci, kteří mají zakázáno kouřit ve společenských 
místnostech.Truhlářské práce provedl pan J.Kunc, nátěr 
provedl J .Zvíhal, technickou dokumentaci dodal pan S.Še-
tek při stavení přístřešku pomáhal J.Viktorín.Klempířské 
práce provede v měsíci prosinci dle povětrnostních pod-
mínek pan Novotný ze Sázavy, který prováděl rekonstruk-
ci střechy.Většina těchto prací byla provedena svépomocí 
členů Sokola, odborné práce byly finančně pokryty formou 
dotace OÚ Postupice ostatní finanční vypořádání hradil TJ 
Sokol Postupice. Budova je zubem času a používáním hod-
ně poškozena a další investice na nutné opravy ve vnitřních 
a venkovních prostorách bude potřeba, aby dále sloužila 
pro občany Postupic a jejich přilehlých obcí. Poděkování 
patří firmě HOSS a.s za rychlé a pečlivé zvládnutní rekon-
strukce sociálního zařízení, členům Sokola, kteří se zapojili 
svépomocí a přiložili ruce k dílu při renovaci WC. Největší a 
hlavní poděkování patří OÚ Postupice a všem zastupitelům 
obce a bývalému starostovi M Půtovi za kladný a vstřícný 
přístup pro schválení dotace na celkovou rekonstrukci. Čle-
nové sokolské jednoty vřele děkují OÚ Postupice za pomoc 
při opravě budovy Sokolovny v Postupicích.

Za výbor TJ Sokol Postupice předseda Zvíhal Jaroslav

DIVADLO POSTUPICE
Hasičský bál
Desátý rok našeho divadla jsme oslavili bálem. Hasičským 

bálem. Předlohou byl film letos zesnulého Miloše Forma-
na „Hoří, má panenko“. Vytvořit divadelní představení z 
filmové předlohy je poměrně náročné, protože divadlo ne-
umožňuje různé vidění kamery, ani střihy mezi obrazy. Po-
skládali jsme představení tak, aby vše logicky navazovalo. 
Děj jsme přenesli do novodobých Postupic a do hry jsme 
zapojili naše hasičky, které by u příprav 
skutečného bálu určitě nechyběly. Hu-
dební doprovod zajistil Lahvátor, jehož 
většina čelenů zároveň vystupuje herec-
ky. Počet představení se opět o jedno 
zvýšil, a to na osm. Hezky to totiž kore-
sponduje s volbou královny krásy. Tam se 
také vybírá z osmi adeptek. Představení 
je bez přestávky a trvá 75 minut. Takže 
dvakrát hrajeme „dvojáky“, tj. od 17 a 
od 19 hodin. Je radost pracovat s našimi 
herci. Často se na mě obrací jiné obce či 
města s žádostí, abychom u nich vystou-
pili (zvali nás dokonce až na Moravu). 
Ale my zůstáváme věrni svým zásadám 
– nehostovat. Našich diváků si nesmírně 
vážíme, ale musí přijet za námi. Chceme, 
aby divadlo zůstalo zábavou i pro nás, 
herce. Když hrajeme s nadšením, je to 
na nás vidět. Velmi nás těší, že si cestu 

k nám najdou i okolní obce – z Vracovic k nám vypravuje 
obecní úřad již několikátým rokem autobus, přijíždějí sku-
piny z Benešova, Vlašimi, Prahy, okolních obcí i vzdálených 
měst. A všichni potleskem oceňují naši práci. Za sebe bych 
chtěla poděkovat všem hercům. Divadlo jim sebere mnoho 
pátečních a sobotních večerů. Ale na druhé straně jim učení 
textů snižuje riziko Alzheimera, socializace při zkouškách 
zajišťuje dlouhověkost, tréma zvyšuje adrenalin a následný 
úspěch vyplavuje endorfiny a pocit štěstí je nenahraditelný. 
A hlavně – tohle blbnutí jim nedovoluje stárnout. Děkuji i 
divákům, kteří jsou naším hnacím motorem. Krásné svátky 
za všechny herce přeje

Blanka Jíšová

Foto: Jiří Maršíček
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HASIČI JEMNIŠTĚ
Po prázdninách byla první akcí mladých hasičů okresní 

soutěž v běhu na 60 m s překážkami. Konala se v sobo-
tu 22.9. v Chotýšanech. Při této soutěži jsme slavili velký 
úspěch. Naďa Venderová skončila na moc pěkném druhém 
místě. V září a říjnu jsme v Lísku trénovali na podzimní 
branný závod, který se konal v sobotu 13.10. v Netvořicích. 
Na soutěž jsme jeli s družstvem starších mladých hasičů a v 
konkurenci dvaceti družstev jsme skončili na moc pěkném 
druhém místě.

V sobotu 27.10. jsme uspořádali v Lísku na rybníce Nad-
lísecký IV. ročník rybářských závodů SDH Jemniště. V letoš-
ním roce se závodů zúčastnilo celkem 36 rybářů. Soutěžící 
byli rozděleni do kategorie do 20 let a nad 20 let. Přijeli 
závodníci z Loun, z Prahy, ze Sázavy, z Přibyšic u Neveklova, 
z Vlašimi, z Chobota, ale i z blízkého okolí. Závodníkům, 
i přestože nebylo úplně ideální počasí, se na závodech lí-
bilo. Nejen organizace závodu, občerstvení, ale i upravené 
prostředí kolem rybníka. I přes nepříznivé počasí si rybáři 
zachytali (chytlo se celkem 27 kaprů, 43 karasů, 2 okouni, 
11 plotic a 2 štiky).

První a poslední víkend měsíce listopadu jsme se s mladý-
mi hasiči zúčastnili v Praze a v Ostravě Českého halového 
poháru v běhu na 60 m s překážkami. V těchto závodech 
nám vůbec nešlo o nějaký super výsledek. Na závody jsme 
jeli na zkušenou. Jedná se o velmi kvalitní závody mladých 
hasičů z celé republiky, kde závodí v každé kategorii cca 
250-300 jednotlivců. Běhá se ve čtyřech drahách najednou 
na tartanu v pěkných halách (v Praze to bylo v hale Olympu 
Praha a v Ostravě v nové a krásné atletické hale ve Vítkovi-
cích). Prostě zkušenost pro naše skoro patnáctileté mladé 
hasiče, kterou doufám zúročí v květnu při okrskové soutěži 
dospělých v Teplýšovicích nebo v červnu při okresní soutě-
ži ve Vlašimi. Jinak na to, že tuhle disciplínu skoro vůbec 
netrénujeme, tak časy byly pěkné a v podstatě každým po-
kusem se naši mladí hasiči zlepšovali a při bězích „nasáli“ 
atmosféru z velkých závodů.

Chtěl bych poděkovat členům sboru, ale i nečlenům, kteří 
nám, jemnišťským hasičům, pomáhají při jakékoliv činnosti 
a při pořádání všech akcích, kterých není vůbec málo. Čin-
nost HASIČŮ z JEMNIŠTĚ je rozhodně bohatá. V letošním 

roce jsme pokračovali v rekonstrukci „hasičárny“ a v práci 
kolem rybníka. Odpracovali jsme celkem 360 brigádnických 
hodin (158 hodin u rybníka a 202 hodin v hasičské zbroj-
nici a okolí hasičské zbrojnice). Bez zájmu a práce lidí by-
chom toho všeho nikdy nedosáhli. DÍKY.

Závěrem chceme poděkovat obci Postupice za podporu a 
všem popřát do nového roku hodně štěstí a zdraví a hasi-
čům z Jemniště vzkázat: „ JEN TAK DÁL A DÍKY“. Dále bych 
chtěl vyzvat zájemce, kteří by chtěli rozšířit naše řady, ať se 
mi ozvou (Miroslav Fürbacher 736 725 686).

Miroslav Fürbacher 
velitel a vedoucí kolektivu mladých hasičů SDH Jemniště

Chotýšany 22.9.2018

Netvořice 13.10.2018

 NÁBOR
MLADÝCH HASIČŮ A HASIČEK

Kdo by se chtěl stát mladým hasičem, dorostencem či 
dorostenkou nebo členem, členkou soutěžního družstva 
mužů a žen SDH Jemniště,ať zavolá na tel č. 736 725 686 
nebo napíše e-mailem m.furbacher@seznam.cz Děláme 
hasičský sport (požární útok s vodou, čtyři různé štafety 
a závod jednotlivců). Dále při podzimním kole soutěže bě-
háme v přírodě (branný závod všestrannosti), střílíme ze 
vzduchovky, učíme se topografii, požární ochranu, zdra-
vovědu. V zimě jezdíme na hory, bruslit, v létě vyrážíme 
na řeku, kterou splouváme na raftech či kánoích. Na konci 
prázdnin jezdíme na víkendový puťák do přírody. Pálíme 
čarodějnice, pleteme pomlázky. Prostě u nás ve sboru se 
snažíme, aby se nejednalo o jednostranně zaměřenou spor-
tovní aktivitu. Některé akce děláme i s našimi dospělými 
hasiči. 

Miroslav Fürbacher velitel a vedoucí mladých hasičů 
SDH Jemniště
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NOVÝ ARCHEOLOGICKÝ 
NÁLEZ NA POSTUPICKU
Koncem letošního léta se poštěstilo jednomu z obyvatel 

zdejšího kraje objevit zajímavý archeologický nález. Na ro-
dinném pozemku nalezl několik středověkých mincí a díky 
tomu, že nález oznámil do Muzea Podblanicka, se podařilo 
archeologům vyzvednout i zbývající nepoškozenou část ce-
lého souboru. V současné době je celý nález v laboratoři a 
probíhá jeho konzervace, a proto zatím není možné infor-
movat podrobně o všech okolnostech a vyslovit definitivní 
interpretaci. Po konzervátorském ošetření bude veřejnost 
obeznámena s dalšími detaily a nález také čeká prezenta-
ce v rámci muzejní expozice. Díky nálezci tak budeme mít 

možnost nahlédnout zblízka do života lidí středověkého 
Podblanicka. 

Muzeum Podblanicka

KE VZNIKU ČESKOSLOVENSKÉ REPUBLIKY SE 
VZTAHUJÍ DALŠÍ AKCE, JAKO BYLO VYSAZENÍ LÍPY 
SVOBODY 28. ŘÍJNA 1919, JAK JE ZAZNAMENAL 
PAN UČITEL JAN MARŠÍČEK.
Bylo to dne 28. října 1919, v prvém výročí našeho národ-

ního osvobození, kdy valil se od školy průvod s praporem v 
čele. Školní dítky nesly ověnčenou lipku. Průvod stanul na 
prostranství před domem čp. 104, rozestoupili se v kolo, v 
jehož středu vykopána jáma pro lipku. Začala slavnost. Sta-
rosta obce František Střelka zahájil ji uvítáním občanstva. 
Školní dítky přednášejí. Učitel Jan Maršíček promlouvá o 
významu 28. října pro svobodu národa československého, 
vzpomíná tvůrců svobody, kteříž dali národu největší dar 
Svoboda je štěstí, krása, mladost, radost, svoboda je Bůh. 
Lípa svobody bude pomníkem prvého výročí slávy, radosti i 
vděčnosti. Žáci lípu zasadili. Fábory na ní vlají. Žákyně Kar-
la Rajtrová recituje oslavnou báseň svobody. Pak mluví za 
sbor dobrovolných hasičů lesmistr Klement Liewald. Státní 
hymny končí slavnost. Starosta doporučuje lipku ochraně 
občanů, na níž zatím padá tichý déšť. Lípa svobody se ze-
lená, sílí, listy její šumí tklivou píseň prosby, aby nevyhasl 

ze srdcí občanstva ono nadšení i radost, jež hárala v den 
zasazování.

Připravil Jiří Šesták

Lípa svobody na náměstí Jiřího Franka u čp. 104 v roce 
2018.                                                   Foto Jiří Maršíček
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Restaurace U Sokola
a

Volejbalový oddíl Postupice
Vás zvou na:

SPORTOVNÍ PLES
v sobotu 23. 2. 2019

k tanci a poslechu hraje:

skupina Eksploze

Vážení přátelé a příznivci,
zveme Vás na tradiční „půlnoční“ mší svatou 

24.12.2018 od 20:00
Přijďte si s námi užít kouzlo křesťanské vánoční 

liturgie a zazpívat si
tradiční české koledy nebo se jen zastavit a 

prožít duchovní krásu
vánočního času.
Ing Jiří Ditrich

kostel Sv. Martina v Postupicích

Dětské Štědrovečerní představení

se zpěvem koled bude

v kostele Sv. Martina v Postupicích
24. prosince od 15 hodin.

JAK VZNIK REPUBLIKY 
POPSAL KRONIKÁŘ 
V LÍSKU.
28. října 1918 bylo u nás celý den ticho jako kdy jindy. 

Večer po dvacáté hodině přijel vlak a k nám přijela příbuzná 
z Prahy. Hned ve dveřích volá, jak je v Praze samá radost 
a jásot. Vojáci zahazují vorlíčky, jablka z čepic, starý hejt-
man že mluví u sochy svatého Václava a sám je nabádá, 
aby sloužili nové vlasti. Na doklad přivezla zvláštní vydání 
deníku. To byla radost a povídání, a abych si tu radost ne-
nechal sám, šel jsem po návsi a že nikde nesvítili, vzbudil 
jsem souseda Jardu Benáka, aby i on měl radost. Pak jsme 
10. listopadu pořádali do Postupic slavnostní průvod a my 
lísečtí dali prapor s heslem „Ať žije republika českosloven-
ská“ nésti nejstaršímu sousedu líseckému starému Fryšovi. 
V kostele měl odpoledne farář Valášek vlasteneckou řeč a 
na náměstí lesmistr Liewald a velkostatkář Srba. Pak přišla 
doba dohadování, zda bude republika lépe nebo hůř. Mladý 
stát začal se vší vervou pracovat a díky tomu jde přec vol-
ným tempem kupředu. 

Jiří Šesták

Jak vznik republiky v roce 1918 popsal pan učitel Vaněk 
bude v příštím čísle Postupického zpravodaje.
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HISTORICKÉ SNÍMKY A SOUČASNOST
Foto z roku 1895 na nově otevřené nádraží v Lísku.

Foto archiv Jiří Šesták

Současný pohled z roku 2018.   

Foto Jiří Maršícek


